
 
Jegyzıkönyv 

 
Készült Fonó Önkormányzat Képviselı-testületének 2009. április 21-én tartott képviselı-
testületi ülésérıl.  
 
Jelen vannak: Kovács Gyula-polgármester 
                       Vörös Lajos-alpolgármester 
                       Huber Zoltán 
                       Pál József Ernıné 
                       Szála Béla-képviselık 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
                       Bán Beatrix- pénzügyi gyakornok 
 
Igazoltan távol. Nyerges Péter-képviselı 
 
Meghívott vendég: Dr. Benedek Tünde-háziorvos, Gyırfi Georgina-védını 
                               Mártai László- falugondnok  
 

- Kovács Gyula-polgármester köszönti a testületi ülésen megjelenteket. Megállapítja, 
hogy a testület határozatképes, mivel a 6 fı képviselıbıl 5 fı jelen van. Ismerteti a 
napirendi pontokat és megkérdezi, hogy van-e más javaslat . Más javaslat nincs a 
testület az alábbi napirendeket tárgyalja.  

 
Napirendek:  
 

1. Egészségügyi dolgozók beszámolója- háziorvos, védını 
Elıadó: Kovács Gyula –polgármester, meghívott vendégek 
 

2. Az önkormányzat 2008. évi gazdálkodásáról beszámoló 
      Elıadó: Kovács Gyula-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı  

 
3. Falugondnok munkájáról beszámoló 

Elıadó: Kovács Gyula-polgármester, Mátrai László-falugondnok 
 

4. Egyéb tájékoztatások, az elmúlt ülés óta történtekrıl  
            Elıadó: Kovács Gyula-polgármester 
 

5. Szociális ügyek –zárt ülésen 
Elıadó: Kovács Gyula-polgármester 

 
 
Napirendek tárgyalása:  
 

1. Egészségügyi dolgozók  beszámolója: 
Elıadó: Kovács Gyula-polgármester, meghívott vendégek 

 
- Kovács Gyula - polgármester  köszönti a megjelenteket és felkéri ıket, hogy tartsák 

meg a beszámolójukat.  
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- Dr. Benedek Tünde - háziorvos:  Köszönti a testületi tagokat. Elmondja, hogy 6 
hónapja dolgozik jelenleg a praxisban. A beteganyagot térképezte fel elıször a  
praxisátadás után, közben Batéba is költöztek. Vásárolt egy EKG készüléket, 
vérnyomásmérıt. Intim szobába, laptopot kellett cserélni, 2 nyomtató 
használhatatlanná vált, monitort is vásárolt. Köszöni a támogatást, íróasztalt és 
székeket kaptak. Néhány alap sürgısségi gyógyszert is kaptak önkormányzattól . 
Szociális gondozókkal felvették a kapcsolatos, elmondja nekik, hogy mire van 
szüksége. Takarítás rendben van. Szakmai felügyelı szervek ÁNTSZ, és a MEP 
sajnos   adminisztrációs hibák miatt büntetnek .  Most áttekintik a betegek elıéletét, és 
rögzítik a számítógépen, ez a várakozóktól több türelmet igényel, ami legalább 
negyedóra betegenként. Gondozási füzetet kapnak a házi segítségnyújtók. 
Embereknek fel kell hívni a figyelmét arra, hogy kinek hová, milyen rendelésre kell 
járni és mikor. Ebben kérnek türelmet a várakozóktól. Gondozottak is kapnak külön 
füzetet, azzal járnak gondozásra, három havi gyógyszer adagot tudnak adni. Nagy 
toleranciára van szükség a betegek részérıl, sajnos mindenkin nagy a teher van. Krízis 
helyzetben lévı személyekkel kapcsolatban, amennyiben van ilyen a faluban kéri a 
jelzést.  Gyógyszer takarékoskodás – mint új feladat - is nagy probléma,  hiszen át kell 
vizsgálni a betegek gyógyszereit. Idıpontkérés adott lehetıség. Minden nap órákig 
tovább rendel. Kérdésekre szívesen válaszol. 

  
- Kovács Gyula-polgármester megköszöni a beszámolót, kéri a védınıt, hogy 

amennyiben az írásos anyagot kívánja kiegészíteni, akkor azt tegye meg.  
 
- Gyırfi Georgina-védını: Köszönti a testületi tagokat. Sajnos nincs terhes gondozott a 

faluban, a 6 év alattiak száma is drasztikusan csökken. A gyermekek az oltásokat 
megkapták. Amennyiben van kérdés, szívesen válaszol  

 
- Huber Zoltán: Megkérdezi, hogy még él az a jogszabály, hogy 5 évente be kell 

jelentkezni a háziorvoshoz a betegnek? 
 

- Dr. Benedek Tünde - háziorvos: Átnézték a betegállományt, kellene ıket értesíteni 
tértivevényes levéllel, de sajnos azokat a betegeket sem tudják ellátni – fıleg 
szakrendeléseken – akiket eddig is kell. Ezt most nem ellenırzik a felügyeletek. 
Sajnos ennek nincsenek meg a feltételei. Az inaktív betegeket kijelentették.  

 
- Kovács Gyula- polgármester megkérdezi, hogy mire jó a külön gondozási füzet? 

 
- Dr. Benedek Tünde-háziorvos: a betegnek otthon jó,  ha megvan,  és ha az ügyelet is 

kijön tudja, hogy mi történt a beteggel, milyen gyógyszereket szed, stb.  
Jelzırendszeresekkel szívesen beszél, hogy mikor mit kell mondaniuk, ebben szívesen 
segít nekik.  

 
- Kovács Gyula - polgármester : Azt , hogy  mire jó ez a jelzırendszer, azt kell 

elmondani a lakosságnak. Krízis helyzettel kapcsolatban volt-e bejelentés? 
Családgondozókkal hogyan tudják egymás munkáját besegíteni?  

 
- Gyırfi Georgina -  védını – Mint a  jelzırendszer része jelzést tesz a gyermekjóléti 

szolgálat felé, ha probléma van. Vannak közös gondozottak. Mostanában nem voltak 
közös látogatások. Problémás helyzeteket oldják meg fıleg a családgondozók. 
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Egészséges családgondozásra terjed ki a védını feladata, kisgyermekekre. Mindig 
tudnak segíteni egymásnak. Ezt adminisztrálni is kell, hogy milyen jelzéseket kaptak.  

 
- Dr. Benedek Tünde - háziorvos:  nehéz a jelzırendszere helyzete. Itt a fix tudás kell, 

az aggodalmat tudással kell helyettesíteni.  
 

- Kovács Gyula – polgármester megköszöni az beszámolókat, és kéri a testületet, hogy 
fogadják el.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
36/2009./IV.21./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Önkormányzat képviselı-testülete a háziorvos és a védını munkájáról készült 
beszámolót elfogadja.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 

 
2. Önkormányzat 2008. gazdálkodásáról beszámoló: 

Elıadó: Kovács Gyula-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı 
 
 

- Kovács Gyula-polgármester tájékoztatja a testületet, hogy a beszámolót mindenki 
megkapta, takarékosan gazdálkodott az önkormányzat. Kéri a testületet, hogy a 
kérdéseket tegyék fel.  

 
- Szála Béla: Megkérdezi, hogy az Integrált Szociális Központnak a továbbszámlázás 

megtörtént? Vízdíj könyvtárnál szerepel, de nem lett tervezve,  gáz pedig kevesebbre 
teljesült?  

 
- Vörös Lajos. Utak – hidaknál nem történt teljesülés?  

 
- Kovács Gyula- polgármester A dologi kiadásoknál történtek megtakarítások?  

Hiteltörlesztése az önkormányzatnak  is már kevés van. Vissza lett fogva a pénz a 
tavalyi évben. Ezt a pénzt – maradványt - lehet használni akár a fejlesztésekhez. 
Minimális dolgokat meg lehet vásárolni.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı a bevételeknél a továbbszámlázásnál szerepel a 

Integrált Központnak átszámlázott díj.   
 

- Szála Béla:  Jelzi, hogy az orvosi rendelıben a linóleummal valamit kellene csinálni.  
 

- Kovács Gyula-polgármester javaslatot tesz a beszámoló rendelettel történı 
elfogadására.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
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5/2009. /IV.22. / sz. Fonó Önkormányzat rendelete: Az önkormányzat 2008. éávi 
zárszámadásáról és a pénzmaradvány jóváhagyásáról 
/A rendelet a jk. Melléklete/ 
 

 
3. Falugondnok munkájáról beszámoló: 

Elıadó: Kovács Gyula-polgármester, Mátrai László-falugondnok 
 

- Kovács Gyula-polgármester elmondja, hogy az írásos beszámolót mindenki megkapta. 
Amennyiben kívánja a falugondnok egészítse ki, tegyék fel kérdéseiket.  

   
- Mátrai László- falugondnok nem kívánja kiegészíteni a beszámolót.  
 
- Pál Józsefné : temetıben a törött mécseseket össze lehetne szedetni a 

közmunkásokkal.  
 

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı elmondja, hogy a szükséges a szakmai program és 
a rendelet áttekintése is, mivel a falugondnok pl. már az  óvodásokat nem szállítja, de 
lehetne úgy szabályozni, hogy amennyiben nincs iskolabusz -.pl.iskolai szüneteken- 
akkor a buszt ilyen célra igénybe lehet venni, és más területen is szükséges a 
pontosítás, továbbá a szakmai program mellékletét képezi az SZMSZ is.  

 
- Kovács Gyula - polgármester : Az óvodásoknál minimum  3 gyereknél lehet szállítani. 

El kell dönteni, hogy szerdán orvoshoz, vagy Kaposvárra kell menni. Szerdai nap 
Mosdósra viszi a betegeket, akkor lehetıleg erre a napra kérjenek beutalót a betegek. 
Hetente egyszer gyógyszertárba jár. 

 
- Patakiné Kercsó Szilvia - körjegyzı  formanyomtatványon lehet kérelmezni.  Körlevél 

formájában errıl a lakosságot is pontosan tájékoztatni lehetne, hogy milyen napokra 
kérjenek idıpontot, ne kelljen egy héten többször Mosdósra menni, természetesen 
kivételek a  sürgıs esetek , próbálják egy napra összehangolni ezeket.  

 
- Kovács Gyula-polgármester: A közmunkások munkaszerzıdését is  módosítani 

kellene a napi 8 órai munka helyett,  heti  40 órára.  
 

- Mátrai László - falugondnok:  a közmunkásoknak kell  védıruha: bakancs, fejvédı , 
gumikesztyő is kell, továbbá maszk, ha permetezni kell.  

 
- Kovács Gyula-polgármester – természetesen a  védıruhát meg kell venni.  

 
- Mátrai László-falugondnok – jelzi, hogy jó lenne még egy  főnyíró , mos 3 üzemképes 

főnyíró van,  36 e Ft-ért már lehet egy jót vásárolni.  
 

- Kovács Gyula-polgármester: A főnyíróra adtak be pályázatot is.  Javasolja elfogadni a 
beszámolót, majd a szakmai programot és a rendelet módosítását.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
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37/2009./IV.21./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Önkormányzat képviselı-testülete a falugondnok munkájáról készült beszámolót 
elfogadja.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
38/2009./IV.21./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Önkormányzat képviselı-testülete a falugondnoki szolgálat módosított szakmai 
programját elfogadja.   
 

      Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester 
 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
6/2009./IV.22./ sz. Fonó Önkormányzat rendelete: A falugondnoki szolgálatról, 
térítési díjakról szóló 12/2003. /XII.16./ sz. rendeletének módosításáról 
/A rendelet a jk. Melléklete/ 
 
 
4. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekrıl tájékoztató 

Elıadó: Kovács Gyula-polgármester 
 

a) Sportfejlesztési pályázatról  
 

- Kovács Gyula-polgármester javaslatot tesz a sportlétesítmény felújítási pályázat 
beadására, amihez szüksége egy sportfejlesztési koncepció elfogadása, amit írásban 
mindenki megkapott. Itt a kézilabda pálya felújítását lehetne megoldani. Javasolja ezt 
elfogadni és a pályázat beadásáról dönteni. A pályázathoz kell egy sportrendelet, 
sportfejlesztési koncepció és döntés a pályázat beadásáról. Kéri a testületet, hogy 
elıbb a rendelet elfogadásáról, majd a koncepcióról és a pályázat beadásáról 
döntsenek.  

 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
7/2009./IV.22./ sz. Fonó Önkormányzat rendelete: A sportról  
/A rendelet a jk. Melléklete/   
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Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
39/2009./IV.21./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete az önkormányzat  sportfejlesztési koncepcióját, 
2009. évi felújítási programját  a mellékeltben foglaltak szerint elfogadja.  
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: polgármester  

 
Fonó önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
40 /2009./IV.21./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
1. Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete pályázatot ad be a 15/2009./III.17/)ÖM: r. alapján 
a fonói  sportlétesítmény/sportpálya felújítására, kézilabdapálya kialakítására..  
 
A felújítás teljes bekerülési költsége: 10.251.572 Ft, az igényelt támogatás: 3.600.000,-Ft, a 
pályázathoz biztosított önrész:  6.651.572 ,-Ft.   
 
2. Az önkormányzat nyilatkozik arról, hogy a támogatásból megvalósuló felújítást 5 évig az 
eredeti rendeltetésének megfelelıen hasznosítja, és a feladat ellátási helyet 5 évig nem 
szünteti meg, illetve fenntartói jogát nem adja át nem állami fenntartó részére.  
 
3. Az önkormányzat nyilatkozik, hogy a 217/1998.(XII.30.) Korm.r. 83. §. (2) bekezdésének g) 
pontja szerint az államháztartás alrendszereibıl folyósított támogatásból eredı lejárt és ki 
nem egyenlített tartozása nincs.   
 
4. Kéri a polgármestert a pályázat beadására.  
 
Határidı: 2009.04.24. 
Felelıs: polgármester 
 

b) Fogorvosi feladat ellátási szerzıdésekrıl:  
 

- Kovács Gyula-polgármester tájékoztatja a testületet, hogy a Kaposvár Megyei Jogú 
Város megküldte a fogorvosi körzetre vonatkozó változásról szóló javaslatát, amely 
alapján a korábban a 3. sz. felnıtt fogászati ellátást nem az önkormányzat saját 
intézménye, az Óvodai és Egészségügyi Gondnokság által biztosítja 2009. május 1-tıl, 
hanem külön vállalkozó orvossal kötött feladat-ellátási szerzıdést keretében.  Ennek 
megfelelıen a rendeletet is módosítani kell, hogy szolgáltatóval biztosítja az 
önkormányzat ezt a feladatot.  Javasolja ez elıterjesztéseket elfogadni.  
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Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
41/2009./IV.21./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az egészségügyi ellátások 
körzethatáraira vonatkozó rendeletét és úgy döntött, hogy: 

1. Jóváhagyja a Kaposvár Megyei Jogú Város Önkormányzattal közösen a Gordán Med 
Kft (Kaposvár, Biczó F. u. 13. ) - vel kötött felnıtt fogorvosi körzet feladatainak 
ellátására vonatkozó feladat-ellátási szerzıdést a mellékletben foglaltak szerint 2009. 
május 1-jétıl.  

 
2. Jóváhagyja a Kaposvár megyei Jogú Város Önkormányzatával kötött egészségügyi 

alapellátási kötelezettség teljesítésérıl szóló  társulási megállapodás megszüntetését 
2009. május 1-napjával a mellékletben foglaltak szerint.   

 
Felhatalmazza a polgármestert és a körjegyzıt a feladat ellátási és a megszüntetı 
megállapodás aláírására.  
 
Felelıs: polgármester 
Határidı: 2009.  május 1.  
 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi rendeletet 
alkotja:  
 
8/2009./IV. 22./ sz. rendelete: Az egészségügyi alapellátási körzetekrıl  
/A rendelet a jk. Melléklete. /  
 

c) Szemétszállításról  
 

- Kovács Gyula-polgármester elmondja, hogy a szemétszállítással kapcsolatban két 
számlát meg kíván kifogásolni, mivel  március 10-én levélben jelezte a szolgáltatónak, 
hogy május 1-tıl szeptember 1-jéig heti rendszerességgel kérik a szemétszállítást, 
május 1-tıl – szeptember 1-ig pedig hetente. Sajnos nagyon sok az idıs ember és a 
külföldi, ezért ezen idıszakban hetente nem jön össze a megfelelı mennyiségő szemét. 
Márciusban a szolgáltató annak ellenére, hogy csak kéthetente járt heti szemétszállítást 
számláztak le. Ezért kéri a testületet, hogy a levében foglaltakat határozattal is 
erısítsék meg.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyzı elmondja, hogy a testület 2008. december 15-i 

ülésén 101. számú határozatával elfogadta a 180 Ft/ingatlan/alkalom heti 
szemétszállítást, úgy hogy egyeztetnek az ingatlanok számára vonatkozóan. Ezt most 
nem javasolja módosítani, mivel ez egy egységesen minden település által elfogadott 
díj, és nem valószínő, hogy a KVG- ezt elfogadja. 

 
- Kovács  Gyula-polgármester A KVG-vel a kukák számáról egyeztetett január 26-án 

118 db-ban állapodtak meg,  javasolja az általa elmondottak elfogadását és a heti 
szemétszállításra vonatkozó számla megkifogásolását.  

 



 8 

Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete 5 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
42/2009./IV.21./ sz. Fonó Önkormányzat Kt. Határozat:  
 
Fonó Önkormányzat Képviselı-testülete a 2009. évi szemétszállításra vonatkozóan 
megvizsgálta a 101/2008./XII.15./ számon e tárgyban hozott határozatát,  és a KVG. Rt. És a 
polgármester egyeztetetésével kialakított szemétszállítást az alábbiak szerint módosítja:  
minden év május 1-tıl szeptember 1-jégi heti rendszerességgel történı szemétszállítást, 
szeptember 1-jétıl – május 1-ig pedig kétheti rendszerességgel történı szemétszállítást 
fogadja el a korábban elfogadott 180 Ft + áfa/ ingatlan/alkalom díjért. Kéri ennek 
megfelelıen a szerzıdés módosítását.   
 
Kéri a polgármestert, hogy a KVG. Rt-t értesítse a döntésrıl.  
 
Határidı: 2009.05.01. 
Felelıs: polgármester 
 
 

d) Egyéb tájékoztatások  
 

- Kovács Gyula-polgármester elmondja, hogy a temetıben az 1945 elıtt  eltemetettek 
hozzátartozóinak a  sírhelymegváltást meg kell hirdetni, hogy jelentkezzenek, ezt egy  
országos napilapban javasolja.  

 
- A Kossuth L. utcára kértek ajánlatokat. A kapunál  is meg kell erısíteni a járdát, a is 

gázosok kikötéseket tettek. Az ajánlatokat a következı ülésen tudja ismertetni. 
 

- Önhikis pályázatra nem tud támogatást igényelni az önkormányzat, csak a 6/3-as 
kérelmet adták be.   

 
 A polgármester zárt ülést rendel el a testület így folytatja tovább a munkáját.  
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Kovács Gyula                                                           Patakiné Kercsó Szilvia 
Polgármester                                                             körjegyzı 
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